
 

PROTOKÓŁ NR VII 

RADY MIEJSKIEJ W BLACHOWNI 

z dnia 20 marca 2019 r. 

z obrad VII Sesji Rady Miejskiej w Blachowni, 

odbytej w Sali Konferencyjnej Ochotniczej Straży Pożarnej w Blachowni 

przy Placu Wolności nr2 

Sesji Przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Blachowni Paweł Hreczański 

w sesji uczestniczyło 13 Radnych, co stanowi 87 % ustawowego składu Rady 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 

Burmistrz Blachowni – Sylwia Szymańska 

Sekretarz Gminy – Dariusz Wojciechowski 

Skarbnik Gminy - Elżbieta Wolska 

Radca Prawny – Agnieszka Glińska 

Dyrektor Biblioteki Miejskiej – Renata Gajlewicz 

Dyrektor Miejskiego Domu Kultury - Jolanta Kwindacz 

Kierownika Zarządu Mieniem Komunalnym w Blachowni – Ludwik Madej 

Z-ca Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej - Irena Turbiarz 

Prezes Ośrodka Sportu i Rekreacji - Jacek Chudy 

Pracownicy Urzędu Miejskiego w Blachowni 

Sołtysi 

Mieszkańcy Gminy Blachownia. 

Załączniki: 

1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności sołtysów. 

3. Lista obecności osób zaproszonych. 

4. Opinie Komisji. 

5. Informacje międzysesyjne. 

6. Uchwała Nr 40/VII/2019 w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Blachowni na rok 2019. 

7. Uchwała Nr 41/VII/2019 w sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady Miejskiej w Blachowni na 

rok 2019. 

9. Uchwała Nr 42/VII/2019 w sprawie ustalenia wysokości diet przysługujących radnym Rady Miejskiej 

w Blachowni oraz zwrotu kosztów podróży. 

10. Uchwała Nr 43/VII/2019 w sprawie zmiany uchwały nr 10/II/2018 w sprawie przyjęcia rocznego programu 

współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 Ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i wolontariacie (Dz.U. z 2018 poz. 450 z późn.zm). 

11. Uchwała Nr 44/VII/2019 w sprawie przyjęcia Programu poprawy infrastruktury i rozwoju rodzinnych 

ogrodów działkowych położonych na terenie Gminy Blachownia na lata 2020 - 2024. 

12. Uchwała Nr 45/VII/2019 w sprawie zmiany w budżecie Gminy Blachownia na rok 2019. 

18. Protokół Komisji Uchwał i Wniosków. 



Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Usprawiedliwienie nieobecności radnych. 

4. Przyjęcie protokołu z sesji nr V i VI. 

5. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

6. Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

7. Interpelacje i wnioski radnych. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Blachowni na rok 2019 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady Miejskiej w Blachowni na rok 

2019. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet przysługujących radnym Rady Miejskiej 

w Blachowni oraz zwrotu kosztów podróży. 

11. Podjęcie uchwały dotyczącej zmiany uchwały nr 10/II/2018 w sprawie przyjęcia rocznego programu 

współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 Ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i wolontariacie (Dz.U. z 2018 poz. 450 z późn.zm). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu poprawy infrastruktury i rozwoju rodzinnych ogrodów 

działkowych położonych na terenie Gminy Blachownia na lata 2020 – 2024. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie na rok 2019. 

14. Wolne wnioski. 

15. Zamknięcie obrad Sesji Rady Miejskiej w Blachowni. 

Streszczenie przebiegu obrad 

Ad pkt. 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Hreczański otwierając obrady VII Sesji przywitał radnych 

i wszystkich przybyłych gości. 

Stwierdził, że w sesji uczestniczy 13 radnych, co stanowi kworum niezbędne do prowadzenia obrad sesji Rady 

Miejskiej w Blachowni, umożliwia przeprowadzenie ważnych wyborów oraz podejmowanie prawomocnych 

uchwał. 

Ad pkt. 2 

Proponowany porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymuje się” (imienny wykaz głosowania w załączeniu, w protokole wytworzonym podczas obrad sesji). 

Na Sali obecnych 13 radnych. 

Ad pkt. 3 

3.1. Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Hreczański wnioskował o usprawiedliwienie nieobecności na 

sesji w dniu 28 lutego 2019 roku Radnego Dariusza Wącława. 

Usprawiedliwienie zostało przyjęte jednogłośnie 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje 

się”(imienny wykaz głosowania w załączeniu, w protokole wytworzonym podczas obrad sesji). 

Radny Jacek Rogut głosował za usprawiedliwieniem nieobecności poprzez podniesienie ręki oraz system do 

głosowania. Jednak z powodu awarii systemu w wyniku imiennego głosowania figuruje zapis przy Nazwisku 

i Imieniu Radnego - brak głosu. Pozostałe zapisy są prawidłowe. 

Na Sali obecnych 13 radnych. 

3.2. Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Hreczański wnioskował o usprawiedliwienie nieobecności na 

dzisiejszej sesji Radnego Tadeusza Borka. 



Usprawiedliwienie zostało przyjęte jednogłośnie 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje 

się”(imienny wykaz głosowania w załączeniu, w protokole wytworzonym podczas obrad sesji). 

Na Sali obecnych 13 radnych. 

3.3. Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Hreczański wnioskował o usprawiedliwienie nieobecności na 

dzisiejszej sesji Radnego Tomasza Czecha. 

Usprawiedliwienie zostało przyjęte jednogłośnie 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje 

się”(imienny wykaz głosowania w załączeniu, w protokole wytworzonym podczas obrad sesji). 

Na Sali obecnych 13 radnych. 

3.4. Przewodnicząca Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa Katarzyna Borycka wnioskowała o usprawiedliwienie nieobecności na posiedzeniu Komisji w dniu 

19 marca 2019 roku Radnego Tadeusza Borka. 

Usprawiedliwienie zostało przyjęte jednogłośnie 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje się” 

(imienny wykaz głosowania w załączeniu, w protokole wytworzonym podczas obrad sesji). 

Na Sali obecnych 13 radnych. 

3.5. Przewodnicząca Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa Katarzyna Borycka wnioskowała o usprawiedliwienie nieobecności na posiedzeniu Komisji w dniu 

19 marca 2019 roku Radnego Tomasza Czecha. 

Usprawiedliwienie zostało przyjęte jednogłośnie 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje 

się”(imienny wykaz głosowania w załączeniu, w protokole wytworzonym podczas obrad sesji). 

Na Sali obecnych 13 radnych. 

Ad pkt. 4 

Protokół z sesji nr V z dnia 6 lutego 2019 roku został przyjęty jednogłośnie 13 głosów „za”, 

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje się”(imienny wykaz głosowania w załączeniu, w protokole 

wytworzonym podczas obrad sesji). 

Na Sali obecnych 13 radnych. 

Protokół z sesji nr VI z dnia 28 lutego 2019 roku został przyjęty jednogłośnie 13 głosów „za”, 

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje się”(imienny wykaz głosowania w załączeniu, w protokole 

wytworzonym podczas obrad sesji). 

Na Sali obecnych 13 radnych. 

Ad pkt. 5 

Proponowany skład Komisji Uchwał i Wniosków: 

Radna Barbara Bagmat (radna wyraziła zgodę na kandydowanie do Komisji Uchwał i Wniosków). 

Radny Jacek Rogut (radny wyraził zgodę na kandydowanie do Komisji Uchwał i Wniosków). 

Radny Sebastian Szczepaniak (radny wyraził zgodę na kandydowanie do Komisji Uchwał i Wniosków). 

Skład Komisji został przyjęty jednogłośnie - 13 głosów „za, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje się” 

(imienny wykaz głosowania w załączeniu, w protokole wytworzonym podczas obrad sesji w punkcie 5 protokołu 

pomyłkowo widnieje Radny Krzysztof Czerwik a powinien być Sebastian Szczepaniak ). 

Na Sali obecnych 13 radnych. 

Ad pkt. 6. 

Burmistrz Blachownia Sylwia Szymańska przedstawiła informację o pracy w okresie międzysesyjnym 

(informacje stanowią załącznik do protokołu).  

 

Ad pkt. 7. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Hreczański przyjął interpelacje od: 

1. Radnej Renaty Kolman w sprawie: 

a) zamieszczania projektów uchwał na stronie Urzędu i poprawy, jakości nagrań z sesji.  



b) zamontowania lustra na skrzyżowaniu ul. Cmentarnej i ul. 1 Maja. 

c)  zamieszczenia zarządzeń na stronie BIP.       

e) przyłączenia do kanalizacji posesji nr 13 i 15 przy ul. Nowowiejskiej. 

2. Radnego Jacka Roguta w sprawie: 

a) budowy brakującego odcinka ul. Piastów w Łojkach, 

b) odbioru ul. Zielonej w Łojkach, 

c) położenia nakładki asfaltowej na ul. Marynarskiej w Łojkach, 

d) utwardzenia na całej długości ul. Polnej oraz oznakowania zapory zabezpieczającej przed wjazdem do zbiornika 

na deszczówkę na ul. Polnej. 

3. Radnej Eweliny Gajzner w sprawie: 

a) wykonania przeglądów stanu technicznego rowów. 

   Ad pkt. 8 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Barbara Bagmat odczytała projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Blachowni na rok 2019. 

Uchwała Nr 40/VII/2019 w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Blachowni na rok 2019 została 

podjęta jednogłośnie - 13 głosów „za, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje się” (imienny wykaz głosowania 

w załączeniu, w protokole wytworzonym podczas obrad sesji).  

Na Sali obecnych 13 radnych. 

   Ad pkt. 9 

Członek Komisji Uchwał i Wniosków Sebastian Szczepaniak odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

planów pracy stałych Komisji Rady Miejskiej w Blachowni na rok 2019. 

Uchwała Nr 41/VII/2019 w sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady Miejskiej w Blachowni na 

rok 2019 została podjęta jednogłośnie - 13 głosów „za, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje się” (imienny 

wykaz głosowania w załączeniu, w protokole wytworzonym podczas obrad sesji).  

Na Sali obecnych 13 radnych. 

   Ad pkt. 10 

Członek Komisji Uchwał i Wniosków Sebastian Szczepaniak odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości diet przysługujących radnym Rady Miejskiej w Blachowni oraz zwrotu kosztów podróży. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa Katarzyna Borycka przedstawiła pozytywną opinię Komisji do projektu uchwały.  

W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli: 

Radna Renata Kolman zapytała czy projekt uchwały jest zgodny ze statutem Gminy Blachownia. 

Radca Prawny Agnieszka Glińska wyjaśniła, że projekt uchwały nie jest sprzeczna z naszym statutem, 

w części powtarza zapisy statutu. 

Zgodnie z wytycznymi Nadzoru Prawnego wprowadzono w pkt .6 zapis Pozostali Radni(...) mimo, że zgodnie 

ze statutem każdy radny ma obowiązek być członkiem przynajmniej jednej komisji stałej. 

W naszym statucie jest definicja "usprawiedliwienia nieobecności radnego". Usprawiedliwienia te nie mają 

wpływu na dietę mają wpływ na okoliczność etyczną.  

Nadzór Prawny wymaga, aby dieta była pomniejszona za każdą nieobecność. Jeżeli będą przesłanki spełnione 

zgodnie z zapisami § 4 uchwały dieta będzie zmniejszona o 5 % lub 10 %. 

Uchwała Nr 42/VII/2019 w sprawie ustalenia wysokości diet przysługujących radnym Rady Miejskiej 

w Blachowni oraz zwrotu kosztów podróży została podjęta jednogłośnie - 13 głosów „za, 0 głosów „przeciw”, 

0 głosów „wstrzymuje się” (imienny wykaz głosowania w załączeniu, w protokole wytworzonym podczas obrad 

sesji).  

Na Sali obecnych 13 radnych. 

https://blachownia.bip.net.pl/?a=8339


   Ad pkt. 11 

Członek Komisji Uchwał i Wniosków Sebastian Szczepaniak odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały nr 10/II/2018 w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 Ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku 

publicznego i wolontariacie (Dz.U. z 2018 poz. 450 z późn.zm). 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa Katarzyna Borycka przedstawiła pozytywną opinię Komisji do projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisja Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji Gminy 

i Integracji Europejskiej Małgorzata Bernat przedstawiła pozytywną opinię Komisji do projektu uchwały.  

Uchwała Nr 43/VII/2019 w sprawie zmiany uchwały nr 10/II/2018 w sprawie przyjęcia rocznego programu 

współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 Ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i wolontariacie (Dz.U. z 2018 poz. 450 z późn.zm) 

została podjęta jednogłośnie - 13 głosów „za, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje się” (imienny wykaz 

głosowania w załączeniu, w protokole wytworzonym podczas obrad sesji).  

Na Sali obecnych 13 radnych. 

  Ad pkt. 12 

Członek Komisji Uchwał i Wniosków Sebastian Szczepaniak odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Programu poprawy infrastruktury i rozwoju rodzinnych ogrodów działkowych położonych na terenie Gminy 

Blachownia na lata 2020 - 2024. 

Przewodnicząca Komisja Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji Gminy 

i Integracji Europejskiej Małgorzata Bernat przedstawiła pozytywną opinię Komisji do projektu uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa Katarzyna Borycka przedstawiła pozytywną opinię Komisji do projektu uchwały.  

Uchwała Nr 44/VII/2019 w sprawie przyjęcia Programu poprawy infrastruktury i rozwoju rodzinnych ogrodów 

działkowych położonych na terenie Gminy Blachownia na lata 2020 - 2024 została podjęta jednogłośnie - 

13 głosów „za, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje się” (imienny wykaz głosowania w załączeniu, 

w protokole wytworzonym podczas obrad sesji).  

Na Sali obecnych 13 radnych. 

  Ad pkt. 13 

Skarbnik Gminy Elżbieta Wolska zgłosiła wprowadzenie zmian do projektu uchwały: 

1. uzupełnienie tytułu uchwały "w sprawie zmiany budżecie Gminy Blachownia na rok 2019„. 

2. w projekcie uchwały powtórzono dwa razy paragraf 2. Prosiła o wprowadzenie zmian, kolejności 

paragrafów. 

Członek Komisji Uchwał i Wniosków Sebastian Szczepaniak odczytał projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie Gminy Blachownia na rok 2019. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa Katarzyna Borycka przedstawiła pozytywną opinię Komisji do projektu uchwały.  

W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli: 

Radna Renata Kolman zapytała na doświetlenie jakich ulic zostaną przekazane środki? 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska poinformowała, że są to doświetlenia, o które wnioskowali 

mieszkańcy. Lista znajduje się w Referacie Zamówienia Publiczne. 

Radna Renata Kolman poinformowała, że podczas dyżuru w środę była w Referacie i nie otrzymała 

odpowiedzi. 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska wyjaśniła, że Radna może przyjść z zapytaniem do Burmistrza, który 

udzieli odpowiedzi ewentualnie poprosi pracownika o wyjaśnienia.  



Kierownik Referatu ZP Grzegorz Loręcki poinformował, że lista dowieszenia lamp została wysłana do 

Tauronu, który sprawdził warunki techniczne i te lampy, które zostały pozytywnie zaopiniowane zostaną 

dowieszone.  

Uchwała Nr 45/VII/2019 w sprawie zmiany w budżecie Gminy Blachownia na rok 2019 została podjęta 

jednogłośnie - 13 głosów „za, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje się” (imienny wykaz głosowania 

w załączeniu, w protokole wytworzonym podczas obrad sesji).  

Na Sali obecnych 13 radnych. 

  Ad pkt. 14 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Kułakowski odczytał pismo Komisariatu Policji w Blachowni 

w sprawie dofinansowania zakupu samochodu osobowego. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Rećko odczytał z uchwałę nr 11/19 Związku Komunalnego 

Gmin ds. Wodociągów i Kanalizacji w Częstochowie w sprawie zmiany statutu Związku Komunalnego Gmin ds. 

Wodociągów i Kanalizacji w Częstochowie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Hreczański   poinformowała o zaproszeniu, które wpłynęło dla 

Radnych i prosił radnych o branie udziału w pracach Komisji Uchwał i Wniosków oraz o podanie na stronę urzędu 

informacji o dyżurach i telefonach z uzgodnieniem pomiędzy sobą terminów.  

Sołtys Łojek Magdalena Maciążka nawiązała do spotkania sołtysów z Panią Burmistrz i Panem 

Przewodniczącym Rady z okazji Dnia Sołtysa, na którym został poruszony temat podwyższenia diet sołtysom za 

udział w sesjach. Powiedziała między innymi, że służba sołtysa jest pracą społeczną. Zaznaczyła, że nie mówi tego 

ze względu na pieniądze, zwróciła się z prośbą, ponieważ chodzi o zasady. Sołtysi czują się niedocenieni. Radni 

podwyższyli sobie diety. Burmistrz też jest doceniony. W ościennych gminach na sołtysów zwraca się uwagę. 

Urzędnicy są premiowani. Stąd prośba od wszystkich sołtysów pochylenia się nad tematem i być może uda się to 

zmienić.  

Ad pkt. 15 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął VII sesję Rady Miejskiej 

w Blachowni. 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

           Paweł Hreczański 

Protokołowała  

Iwona Gawlik  


